
 

Aan de leden van de raad,

Aanleiding
In mijn brief van 4 oktober jl. heb ik u bericht over de recente ontwikkelingen die mogelijke 
consequenties hebben voor de capaciteit en inzetbaarheid van de politie in ons land.  

In de onderhavige brief informeer ik u nogmaals over de noodzakelijk keuzes die gemaakt 
moeten worden m.b.t. de inzet van de politie in onze politie-eenheid Rotterdam (hierna: de 
eenheid Rotterdam). 

Achtergrond 
Al langere tijd wordt er aandacht gevraagd door de regioburgemeesters in het Landelijk 
Overleg Veiligheid en Politie (LOVP) voor voldoende capaciteit van de politie op regionaal 
en lokaal niveau. Recente ontwikkelingen vragen om extra inzet vanuit de regio’s. Zo heeft 
de schokkende moord op 18 september jl. op strafrechtadvocaat Derk Wiersum geleid tot 
extra beveiliging van personen in het gehele land. Deze beveiligingsmaatregelen leggen een 
grote druk op de politiecapaciteit. De inzet voor beveiliging gaat ten koste van de inzet in de 
regionale politie-eenheden en de basisteams, zo ook in de eenheid Rotterdam. Deze 
maatregelen zijn waarschijnlijk voor langere termijn. 

Daar komt nog bij dat in de eenheid Rotterdam sprake is van een grote vervangingsvraag. In 
2009 is landelijk besloten door de toenmalige minister dat aspiranten volledig meetellen in 
de formatie. De eenheid Rotterdam heeft een grote hoeveelheid aspiranten, maar deze zijn 
niet volledig inzetbaar en vragen ook begeleiding wat tot extra druk op de beschikbare 
capaciteit leidt. Tevens worden landelijk in toenemende mate prioriteiten gesteld terwijl er 
sprake is van een dalende sterkte binnen de eenheden. Deze keuzes zijn niet zonder 
gevolgen en dit leidt tot druk in de eenheden. In het regionaal veiligheidsoverleg van de 
eenheid Rotterdam (waarin alle burgemeesters vanuit deze eenheid zitting hebben) is recent 
gesproken over de stand van zaken m.b.t. de politie-inzet in de eenheid Rotterdam. De 
burgemeesters in de regio steunen het onder de aandacht brengen van deze opgave en de 
oproep om toename van de politiesterkte van de regioburgemeesters. 
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De regioburgemeesters hebben meermaals bij de minister van Justitie en Veiligheid 
aangegeven dat het water hen tot aan de lippen staat. De regioburgemeesters hebben in 
diverse brieven benoemd dat er behoefte is aan structurele middelen voor structurele 
uitbreiding van de politiecapaciteit. De landelijke inzet van politie voor bewaking van 
personen kan niet ten koste blijven gaan van lokale capaciteit.

De minister heeft in reactie hierop op 13 november jl. laten weten dat hij de druk ten aanzien 
van het operationele politiepersoneel herkent. De minister benoemt in zijn brief aan de 
regioburgemeesters dat de politie voor een enorm vervangingsvraagstuk staat, daarnaast is 
er sprake van een uitzonderlijke situatie. Ook is extra capaciteit niet van vandaag op morgen 
geregeld. De minister geeft aan dat er ongemakkelijke keuzes gemaakt moeten worden ten 
aanzien van de veiligheidsambities. Kortom: de ontwikkelingen hebben direct gevolgen voor 
de inzetbaarheid. Ook in de gemeente Zwijndrecht moeten er keuzes gemaakt worden, 
daarover wil ik u met deze brief informeren.

In de eenheid Rotterdam is sprake van de inzet van ongeveer 50 fte landelijk voor bewaken 
en beveiligen. Daarnaast speelt de eerder genoemde vervangingsvraag mee. Gezien de 
behoefte aan nieuwe medewerkers is deze instroom noodzakelijk, echter de aspiranten en 
begeleiding hiervan drukken wel op de inzetbaarheid. Dit maakt dat de inzetbaarheid van de 
eenheid met circa 500 fte is teruggelopen t.o.v. 2016. Deze situatie zal komende twee jaar 
nog iets verder oplopen. Vanaf 2022 zal de situatie weer geleidelijk verbeteren. De 
politiechef van de eenheid Rotterdam heeft om begrip gevraagd en aangegeven dat er 
keuzes gemaakt moeten worden. 

Consequenties voor de inzet in Zwijndrecht
De leden van het regionaal veiligheidsoverleg hebben voor de eenheid Rotterdam de 
volgende keuzes gemaakt: vermindering van de inzet bij voetbalwedstrijden en bij 
evenementen (B en C) met 20%, heroverwegen van lokale inzetafspraken, het niet meer 
honoreren van nieuwe evenementen buiten de evenementenkalender die politiecapaciteit 
vragen in de periode 18 april t/m 7 september 2020 en inzet van de wijkagenten van 
maximaal 20% van de tijd voor noodhulp ten opzichte van de volledige bezetting. 
Lokaal vindt er vanuit de vergunningensfeer overleg met de politie plaats om – ondanks de 
beperkte beschikbaarheid van de politie - zoveel mogelijk tot afspraken te komen. 

Signaal t.a.v. landelijke ontwikkelingen 
De regioburgemeesters hebben aan de leden van de vaste Tweede Kamercommissie en de 
minister van Justitie en Veiligheid het signaal afgegeven dat er structurele financiering moet 
komen voor capaciteit. In de recent verzonden brief is benoemd dat het lokaal gezag 
genoodzaakt is de tekorten onderling te verdelen, want niet bijdraagt aan de veiligheid. De 
intensiveringen op landelijk niveau en nieuwe prioriteiten gaan ten koste van blauw op 
straat. Daarom is het dringende verzoek gedaan om snel te komen tot structurele 
investeringen omdat deze situatie niet houdbaar is. Bij de Tweede Kamer en de minister van 
Justitie en Veiligheid zal dan ook blijvend aandacht gevraagd worden voor deze opgave. 
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Hoogachtend,

Hein van der Loo,
Burgemeester,

Bijlagen: 
- Brief Regioburgemeesters, bewaken en beveiligen, 11-10-2019 
- Brief Regioburgemeesters, m.b.t. politiecapaciteit, 29-10-2019
- Brief Minister van Justitie en Veiligheid, reactie op uw brieven inzake bewaken en 

beveiligen en politiecapaciteit, 13-11-2019 


